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Gbely - miesto pre náš život
- Každý občan, ktorý chce vidieť, 
tak určite videl, že v ostatnom čase 
sa uskutočnila aj rekonštrukcia 
multifunkčného ihriska v areáli 
základnej školy, v ZUŠ sa vybudovalo 
dopravné ihrisko a v materskej škole 
sa zmodernizovalo i detské ihrisko. 
Kto zabezpečil financie, resp. z akých 
zdrojov sa práce financujú?
- Teda postupne. Pracovníci mesta 
vypracovali projekt na rekonštrukciu 
multifunkčného ihriska, ktorý finančne 
podporil SFZ,  v tomto roku vďaka stálej 
podpore spoločnosti Nafta a.s.  a z 
rozpočtu mesta sme vybudovali detské 
dopravné ihrisko a z grantu Úradu vlády 
SR sa nám podarilo získať financie na 
modernizáciu ihriska v materskej škole. 
Slovenská agentúra životného prostredia 
vypísala grant a bude vysadených  90 
kusov stromov v meste. 

- Určite vyjadríme názor mnohých 
mladých ľudí, ak povieme, že 
workoutové ihrisko na Záhumeniciach 
je super. Uvažujete s výstavbou 
detských ihrísk aj v iných lokalitách?
- Ihrisko pre malé deti je vybudované 
pred mestským úradom, chceme ho 
doplniť ešte o drevené sochy zvieratiek 
z dielne rezbára, gbelského rodáka, pána 
Bolebrucha a doplníme pieskovisko. 
Opravu si vyžaduje i ihrisko na ulici 
Halaštava.
Pre športuchtivých obyvateľov nášho 
mesta sú viaceré možnosti v areáli ZŠ 
alebo na futbalovom štadióne. Treba tiež 
uviesť, že ihriská neprinášajú len zábavu 
a pohyb pre mladších, ale aj hluk, ktorý 
chceme eliminovať výsadbou ďalších 
stromov.

- Ale mesto nežije len investičnými 
akciami. Niekedy počuť medzi 
občanmi aj také slová, že v Gbeloch 
nie je kam ísť, nič sa nerobí. Čo vy na 
to?
- Ťažko sa to komentuje. Stačí len  otvoriť 
kalendár podujatí, ktoré sú zverejňované 
na stránke mesta alebo pravidelne v 
mesačníku Gbelan. Ako som už viackrát 
uviedol, snažím sa byť takmer na každom 
podujatí, čo sa v Gbeloch organizuje, 
a ten, kto to robí takisto,  vám odpovie 
aj za mňa, že ich nie je málo.  Podujatia 
v dome kultúry, na štadióne, na iných 
športoviskách, sú takmer vždy kvalitne 
pripravené. Len návštevníkov by mohlo 
byť niekedy viac. Ale..., na kritiku má 
každý nárok. Do výberu programov Mgr. 
Brutovský zapája nielen členov kultúrnej 
komisie, ale i širokú mládežnícku 
verejnosť, pomáhajú mu aj členovia 
kapely Sanchez Amsterdam a ďalší.
V ponuke okrem iného je Beat fórum, 
Gbelská paráda,  koncerty v DK, hodové 
akcie, vianočné trhy...

Kvalita vyučovacieho procesu sa aj 
týmto spôsobom neustále zlepšuje.

- Pán primátor, novou tržnicou sú 
nadšení mnohí Gbelania. Kto ju 
realizoval?
- Na základe verejného obstarávania 
ju vybudovala  gbelská firma Labetex, 
ktorému konštrukčné prvky vyrobil 
tiež gbelský podnikateľ Peter Žilinek. 
Sme radi, že sú predávajúci i kupujúci 
spokojní.

 „Som nesmierne rád, že som 
v minulom roku získal vysokú podporu 
Gbelanov pri voľbách do orgánov 
Trnavského samosprávneho kraja, keď 
som bol zvolený za poslanca trnavského 
kraja a dnes som i členom Rady TTSK. 
Táto podpora je zaväzujúca, ale zároveň 
svedčí aj o tom, že s mojou prácou a 
prácou kolektívu poslancov v svojej 
podstate je väčšina Gbelanov spokojná. 
Myslím si, že výsledky nášho spoločného 
konania  sú v celých Gbeloch vidieť.“ 

– uviedol primátor mesta, keď sme sa ho 
pýtali na blížiace sa voľby do orgánov 
samosprávy a pokračoval:

„Čo sa týka finančných zdrojov z EÚ, 
tak  každá akcia, ktorá  sa v meste  
uskutočňuje, podlieha schváleniu 
poslancov mestského zastupiteľstva. 
Po dobre vypracovaných podkladoch k 
jednotlivým žiadostiam o tzv. nenávratné 
finančné prostriedky, sme za uplynulé  
volebné obdobia získali do rozpočtu  
mesta Gbely  finančné prostriedky vo 
výške 8,5 milióna EUR. 

- A čo je nového v oblasti „školákov?“ 
V minulosti sa urobila rekonštrukcia 
budovy základnej i materskej školy, 
ako aj budovy ZUŠ. Prinieslo to aj 
nejaké úspory na prevádzke týchto 
budov?
- Podľa údajov z účtovníctva „školákov“ 
už v nasledujúcich rokoch boli výrazné 
finančné úspory týkajúce sa spotreby 
plynu i elektriny. Keďže školáci sú 
financovaní z tzv. normatívov, závisiacich 
od počtu žiakov v základnej škole, mesto 
všetky tieto prostriedky presúva do 
rozpočtu základnej školy. To znamená, 
že z úspory vedenie školy zakúpilo napr. 
nové šatňové skrinky pre žiakov, vybavila 
sa náradím telocvičňa, učebne či ďalšie 
školské alebo interiérové vybavenie. 

- A čo mesto uskutočnilo pre zlepšenie 
života občanov vo veku 20 rokov a 
vyššie, ktorí začínajú budovať svoj 
rodinný život?
- V minulosti sme pripravili pozemky pre 
výstavbu rodinných domov na ulici Lesná 
- 30 domov a na ulici Medlenovej - 14 
rodinných domov.  Ale nielen stavebné 
pozemky boli našou prioritou. Získali 
sme dotáciu zo Štátneho fondu rozvoja 
bývania a MVRR SR, z ktorých sme 
zabezpečili výstavbu bytových domov  
na ulici Záhumenice. Do budúceho 
obdobia pripravujeme  výstavbu ďalších 
bytových domov, ako i pozemkov pre 
rodinné domy.
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- Pán primátor, často sa v meste 
skloňuje slovo kúpalisko, kúpele.
Čo nám poviete na túto tému?
- Áno, viem, že mnohí, najmä starší ľudia, 
s nostalgiou spomínajú na časy, kedy v 
malom, ale našom kúpalisku si mohli po 
celodennej práci aspoň omočiť nohy. 
A dnešní šesťdesiatnici, ktorí v čase 
rozkvetu „kúpaliska“ trávili prázdniny 
na „plácku“ kúpaliska uvádzajú, že než 
sa kúpalisko naplnilo, tak už ho mohli 
aj vypúšťať. Sen o kúpalisku snívam aj 
ja. Veď som na tejto ulici vyrastal a dnes 
tu bývam aj s rodinou. Ale to, čo bolo 
možné za socializmu v 60-tych rokoch, 
dnes už veru neprejde u žiadnej štátnej 
inštitúcie. Jódovo-brómová voda  je  
slaná, obsahuje veľa minerálov. Najmä 
toto sú dôvody, prečo ani v kúpeľoch v 
Hodoníne nie je takouto vodou  napĺňaný 
bazén, ale  iba nerezové vane určené 
na liečebné procedúry. Vodu nie je 
možné vypúšťať do verejnej kanalizácie, 
nakoľko by na čističke vôd zničila 
všetky baktérie. A preto sa nesnažíme 
o nereálne kúpalisko, ale myšlienku  
kúpeľov v Gbeloch chceme realizovať. 
Po mnohých rokovaniach a hľadaniach 
spôsobov riešenia nám bolo odporučené, 
že musíme zabezpečiť tzv. oživenie vrtu, 

- A čo vy považujete za stavbu 
či podujatie, ktoré vás obzvlášť 
potešilo?
- Každý projekt, ktorý uskutočňujeme, 
vyžaduje veľa nápadov, úsilia pri 
jeho príprave, ale aj pri realizácii. 
Najdôležitejšia je skutočnosť, že nie 
vždy môžeme robiť veci, ktoré by sme 
považovali za priority, ale musíme 
reagovať na výzvy, ktoré ponúkajú 
granty Európskej únie. Každý projekt je 
akýmsi naším dieťaťom, pipleme ho do 
detailov, kontrolujeme práce a veríme, že 
v takomto prípade sa úspech dosiahne, 
aj keď niekedy trocha zamrzí účelová,  
neoprávnená kritika. Ale tak to v živote 
chodí. Jednému sa páči modrá, druhému 
ružová, niekto rád chodí na turistiku, 
niekto by chcel filmy... Ja osobne mám 
veľkú radosť z vybudovania Krížovej 
cesty ku Kalvárii na cintoríne, kde sa nám 
podarilo spojiť prítomnosť s minulosťou 
s odkazom do budúcnosti.

aby voda vytekala, aby sme z nej mohli 
brať vzorky a dávať ich na potrebné 
analýzy a snažiť sa o zaradenie tejto 
vody do zoznamu minerálnych vôd na 
Slovensku. Byrokratický  „šimel“ sa nedá 
obísť. Taktiež stále a nepretržite hľadáme 
investora na realizáciu tejto krásnej, no 
finančne náročnej myšlienky.

Ešte  tri  otázky, ktoré občanov Gbelov 
zaujímajú:

- Čo a kedy bude v budove bývalej 
materskej školy na ulici Halaštava?
- Ako isto viete, v tejto budove sídlila 
Cudzinecká polícia SR. Po jej zrušení 
sústavne pracujeme na zrealizovaní 
myšlienky zriadenia stáleho oddelenia 
Polície SR v našom meste. Možná 
úvaha zriadenia mestskej polície je 
finančne veľmi náročná myšlienka, 
podľa predbežných prepočtov by sme 
potrebovali ročne cca 200.000 EUR len 
na jej prevádzku. Za tieto peniaze sa 
dá každý rok v meste vybudovať niečo 
hodnotné, preto sa snažíme o oddelenie 
štátnej polície v Gbeloch. 

- Aký je zámer mesta s tzv. 
utečeneckým táborom?
- Som rád, že poslanci odsúhlasili 
prevod bývalého utečeneckého tábora 
do majetku mesta. Najmä z dôvodu 
skúseností z minulých rokoch vyšla 
otázka, prečo práve v  našom katastri by 
mali byť ubytovaní migranti, alebo cudzí 
štátni príslušníci, pracujúci pre firmy na 
Záhorí? Aj podľa Územného plánu mesta 
Gbely je oblasť Adamovských jazier 
určená na rozvoj turizmu a rekreácie. 
Našim zámerom je rozvoj tohto areálu  
prostredníctvom grantu, či investora. 

A čo robí mesto Gbely  so skládkou 
„Cunín“?
- Neuzatvorená skládka odpadov je 
veľký problém. Aj preto nás v tomto 
zastupujú dvaja veľmi uznávaní 
odborníci -  právnici. Advokátka Mgr. 
Čaputová zastupuje mesto Gbely voči 
štátnym inštitúciám – Ministerstvu 
životného prostredia, Slovenskej 
inšpekcii životného prostredia, aby  
donútili prevádzkovateľa, alebo majiteľa 
skládky (mesto Holíč) k jej uzavretiu 
a rekultivácii. 
Advokát JUDr. Sotolář zastupuje mesto 
vo veci súdnych konaní za neuhradené 
poplatky za uloženie odpadu na 
skládke v hodnote viac ako 330 tisíc 
EUR. Zároveň prostredníctvom JUDr. 
Sotolářa mesto Gbely podalo viaceré 
podnety na generálnu prokuratúru 
za porušovanie zákonov na skládke. 
Aj v týchto prípadoch pri konaní pred 
orgánmi činnými v trestnom konaní  
mesto zastupuje JUDr. Sotolář. 
Vzhľadom na zložitosť a množstvo 
konaní, takýto postup odsúhlasili aj 
poslanci Mestského zastupiteľstva 
Gbely.
Z odborného postupu JUDr. Sotolářa je 
už zjavne nervózny i  pán Čambal, lebo vo 
veci poplatkov už rozhodol Okresný súd 
Skalica v prospech mesta Gbely. Súdne 
trovy a náklady na právne zastupovanie 
platí ten, kto súdny spor prehrá. 

A čo na záver, pán primátor?

- Jeden síce dokáže veľa, ale  
len v kolektíve a v kolektívnom 
prístupe  riešenia každej veci  je záruka 
úspechu. 
Preto mi dovoľte poďakovať za spoluprácu 
všetkým poslancom a členom odborných 
komisií, ako aj vám, vážení občania, za 
podporu a mnohé podnetné návrhy na 
zlepšenie našej spoločnej práce.

LEN S VAŠOU PODPOROU
PÔJDEME ĎALEJ
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 Mestská volebná komisia zaregistrovala všetkých kandidátov na svojom zasadnutí dňa 17.9.2018. 
Rozhodnutie o registrácii si kandidáti riadne prevzali a dňa 19.9.2018 bol zoznam zaregistrovaných kandidátov  
zverejnený. To znamená, že každému zaregistrovanému kandidátovi bolo pridelené poradové číslo. 
Podľa zákona č. 180/2014 Z.z. o podmienkach výkonu volebného práva je práve dátum zaregistrovania a 
zverejnenia zoznamu zaregistrovaných kandidátov dátumom, kedy už nie je možné vykonať žiadnu zmenu v 
poradí kandidátov na hlasovacom lístku alebo niektorého kandidáta zo zoznamu odobrať. 
V prípade náhleho úmrtia kandidáta sa postupuje rovnako, ako keď sa  kandidát vzdá kandidatúry alebo je 
politickou stranou odvolaný po zaregistrovaní kandidátov. Postupuje sa teda podľa § 174 ods. 4 zákona a 
údaje o takomto kandidátovi „...zostávajú na hlasovacom lístku, ale pri prideľovaní mandátov sa na neho 
neprihliada“. 
Povinnosťou mestskej volebnej komisie je zabezpečiť do každého volebného okrsku v deň konania volieb 
oznámenie o kandidátoch,  ktorí sa vzdali kandidatúry, boli odvolaní alebo ako sa to stalo bohužiaľ v našom 
prípade, že kandidátka zomrela. 

Mgr. Miriam Kudolániová 
zapisovateľka mestskej volebnej komisie

Mestská volebná komisia informuje občanov

Milí Gbelania,
ponúkam Vám svoju víziu fungovania a rozvoja mesta na nasledujúce 
volebné obdobie. Prácu na predchádzajúcich volebných programoch, 
ktoré som Vám predložil v ostatných komunálnych voľbách 
nepovažujem za zbytočnú. Veľa bodov z nich zrealizovalo súčasné 
vedenie mesta a slúžia na prospech nám všetkým.

Predsa len existuje aj dnes ešte veľa možností  ako život v meste 
zlepšiť. Stačí len pozorne sledovať celkovú situáciu v našej 
spoločnosti, inšpirovať sa dobrými príkladmi z praxe iných samospráv 
a čo je najpodstatnejšie  načúvať občanom.

Chcem dosiahnuť väčšiu zaangažovanosť Vás občanov do 
procesov, ktoré ovplyvňujú život v meste. K tomuto hodlám využiť 
okrem osobných stretnutí aj moderné informačné prostriedky ako sú 
facebook a pod.  Budem Vám povďačný za každý Váš názor, aj ten 
kritický.

Chcem vrátiť osud Gbelov do rúk Vás Gbelanov.
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Voľné miesto

KU DŇU UZÁVIERKY 
NEPODAL INZERÁT UŽ 
ŽIADNY INÝ KANDIDÁT

NA POSLANCA

Spomienka na poslankyňu Mestského zastupiteľstva v Gbeloch
   Dňa 2. októbra 2018 sme  na 
poslednú cestu odprevadili  
pani Janku Dermekovú, 
ženu, ktorá vždy bola plná 
elánu, nadšenia, radosti 
zo života, ktorú rozdávala 
všetkým. Bola zanietenou  
športovkyňou.

Svoj voľný čas venovala 
aj riešeniu vecí verejných, 
počas 4 volebných období 
ako poslankyňa Mestského 
zastupiteľstva  zodpovedne 
zastávala funkciu 
predsedníčky komisie 
pre investičnú výstavbu, 
stavebné veci a územné 
plánovanie. 

Mestská volebná komisia v 
Gbeloch ju v septembri tohto 
roka  zaregistrovala ako 

kandidátku na primátorku a 
poslankyňu vo voľbách do 
orgánov samosprávy 2018.

V živote sú chvíle, o ktorých 
vieme, že prídu, no predsa 
nás ich príchod prekvapí. 
Tým skôr, keď prídu 
príliš skoro. Zachovajme 
si v pamäti pani Janku 
Dermekovú takú, ako 
sme ju poznali. Veselú, 
optimistickú, ochotnú podať 
pomocnú ruku každému, 
kto to potreboval. 

Česť jej pamiatke!
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Informácie
VOĽBY 2018

Voľby do orgánov samosprávy obcí 
sa konajú v sobotu

10. novembra 2018
od 7.00 – 22.00 hodiny.
 Právo voliť do orgánov 
samosprávy obcí má obyvateľ 
obce, ktorý má trvalý pobyt v obci a 
najneskôr v deň konania volieb dovŕši 
18 rokov veku. Prekážkou práva voliť 
je zákonom ustanovené obmedzenie 
osobnej slobody z dôvodov ochrany 
verejného zdravia.

Volič môže voliť len v obci svojho 
trvalého pobytu vo volebnom okrsku, 
v ktorého zozname voličov je 
zapísaný. Volič je povinný po príchode 
do volebnej miestnosti preukázať 
okrskovej volebnej komisii svoju 
totožnosť predložením občianskeho 
preukazu alebo dokladu o pobyte 
cudzinca.

Potom okrsková volebná komisia 
zakrúžkuje poradové číslo voliča v 
zozname voličov a vydá voličovi dva 
hlasovacie lístky – hlasovací lístok pre 
voľby do mestského zastupiteľstva a 
hlasovací lístok pre voľby primátora 
mesta a prázdnu obálku opatrenú 
odtlačkom úradnej pečiatky mesta.

Na hlasovacom lístku pre 
voľby poslancov mestského          

zastupiteľstva môže volič 
zakrúžkovať

najviac 12 poslancov. 
Na hlasovacom lístku pre voľby         

primátora mesta môže volič  
zakrúžkovať poradové číslo

len jedného kandidáta.

Pre voľby primátora mesta Gbely

Mesto Gbely uverejňuje podľa § 178 ods. 2 zákona č. 180/2014 Z. z. o 
podmienkach výkonu volebného práva a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov v znení neskorších predpisov zoznam kandidátov, zaregistrovaných 
pre voľby primátora mesta:
1. Janka Dermeková, 57 r., technička, nezávislá kandidátka
2. Jozef Hazlinger, Ing. 50 r., primátor mesta, nezávislý kandidát
3. Ondrej Kollár, Mgr. 39 r., softvérový vývojár, Občianska konzervatívna 
                                            strana, Spolu – občianska demokracia, Nova
4. Miroslav Mihál, Ing., 61 r., pedagóg, Naj – nezávislosť a jednota

Pre voľby do Mestského zastupiteľstva Gbely

Mesto Gbely uverejňuje podľa § 173 ods. 2 zákona č. 180/2014 Z. z. o 
podmienkach výkonu volebného práva a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov v znení neskorších predpisov zoznam kandidátov, zaregistrovaných 
pre voľby do mestského zastupiteľstva podľa jednotlivých volebných 
obvodov:

  Volebný obvod č.1

  1. Adam Ambra, 25 r., študent, nezávislý kandidát
  2. Peter Brunovský, RNDr. PhD., 30 r., vysokoškolský učiteľ, nezávislý
      kandidát
  3. Kornel Činovský, Ing., 64 r., pedagóg, nezávislý kandidát
  4. Janka Dermeková, 57 r., technička, nezávislá kandidátka
  5. Jozef Horinka, 32 r., technik, Smer – SD, Slovenská národná strana,
      Most–Híd
  6. Petra Horinková, Mgr., 40 r., učiteľka, nezávislá kandidátka
  7. Ondrej Chocholáček, Ing., 33 r., web developer, nezávislý kandidát
  8. Miroslav Jureňa, Ing. 64 r., dôchodca, Doma dobre
  9. Róbert Kádar, Ing., 42 r., stavebný inžinier, nezávislý kandidát
10. Mária Karasová, Mgr., 54 r., riaditeľka školy, nezávislá kandidátka
11. Štefan Komorný, doc. Mgr. ArtD., 56 r., vysokošk. pedagóg, nezávislý
      kandidát
12. Peter Kovárik, 49 r., profesionálny vojak, nezávislý kandidát
13. Miroslav Mihál,Ing., 61 r., pedagóg, Naj–nezávislosť a jednota,
      Strana mladých ľudí
14. Milan Mikulič, 59 r., podnikateľ, nezávislý kandidát
15. Ján Nemec, 42 r., podnikateľ, nezávislý kandidát
16. Tomáš Papánek, 38 r., konateľ špedičnej firmy, nezávislý kandidát
17. Peter Pecha, 52 r., technik, nezávislý kandidát
18. Marián Pukančík, Mgr., 42 r., štátny zamestnanec, nezávislý kandidát
19. Jana Reháková, Ing., 51 r., ekonómka, nezávislá kandidátka
20. Milan Valachovič, 52 r., technik, nezávislý kandidát
21. Eva Volková, Mgr., 35 r., učiteľka, nezávislá kandidátka
22. Petra Volková, Ing., 43 r., ekonómka, nezávislá kandidátka

Zoznam zaregistrovaných
kandidátov
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Primátor mesta a vdp. farár vás pozývajú na

Pamiatku zosnulých
dna 1. novembra 2018 o 15.00 hodine

pri Dome smútku.
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znamená pre Matúša prekonanie nášho 
strachu zo smrti. Anselm Grün dodáva: „V 
Ježišovom hrobe, na samotnom mieste 
smrti, stojí anjel, ktorý nás pozýva, aby 
sme odhodili všetok svoj strach. A prvé 
Ježišove slová k ženám sú opäť výzvou 
k prekonaniu tejto úzkosti. Strach v 
ženách vyvoláva telesné chvenie, údiv 
a zdesenie. Vidia prázdny hrob a anjela. 
Skúsenosť prekonania smrti v nich 
vyvoláva obavy. To nie je strach zo smrti, 
ale dotyk tajomstva vzkriesenia. Iba tak 
môže človek odovzdávať toto posolstvo 
iným. U Lukáša a Jána nepozdravil 
Vzkriesený učeníkov slovami „Nebojte 
sa!“ ale pozdravom pokoja: „Pokoj vám!“. 
Pokoj je veľkonočný dar Vzkrieseného. 
Pretože smrť bola prekonaná, je smútok 
a beznádej, ktorú v nás spôsobil strach 
zo smrti, vyliečená. Vo veľkonočnom 
pokoji už úzkosť zo smrti nemá miesto.“

NEPOTLÁČAJME STRACH
Napriek radostnému posolstvu Ježišovho 
vzkriesenia je úzkosť zo smrti jednou z 
hlavných tém v živote každého človeka. 
Americký psychoanalytik Irvin Yalom 
tvrdí, že klasická psychoanalýza túto 
tému zatlačila do úzadia. Je presvedčený, 
že každá psychológia, ktorá človeku 
chce skutočne pomôcť, musí poskytnúť 
odpoveď aj na tento prastarý strach. 
V terapeutickom procese sa často 
potlačený a ukrývaný strach zo smrti 
nerozozná, pretože sa ukrýva za inými 
strachmi. Tak liečil aj muža, ktorého 
ovládala jeho sexualita a mal za sebou 
roky terapie bez úspechu. Nakoniec 
Yalom zistil, že jeho nezvládnuteľná 
túžba po sexuálnych zážitkoch mu 
slúžila k tomu, aby sa vyhol stretnutiu 
so smrťou a tak potláčal v sebe strach 
zo smrti. Iná žena trávila hodiny pred 
televíziou, aby potlačila svoj strach zo 
smrti. Pokiaľ počula hlasy z televízie, 

Človek a odchod z tohto sveta
Väčšina filozofických smerov sa snaží dotknúť aj otázky života a smrti, najmä 
ľudského strachu z bolestnej reality ľudského zomierania. Každý človek je v 
istom okamžiku svojho života konfrontovaný so strachom z vlastnej smrti.

NAUČME SA S ŇOU ŽIŤ
Psychológovia píšu, že nemá zmysel 
tieto obavy potláčať, skrývať, ale je 
dôležité naučiť sa s nimi žiť a prijať 
pravdu o tom, že náš telesný život tu 
na zemi nie je konečný. Filozof Ulrich 
Hommes hovorí: „Strachu zo smrti sa 
ťažko môžeme zbaviť, ale je možné 
urobiť niečo pre to, aby sme sa v ňom 
neutopili.“ Nejde teda o to, aby sme túto 
úzkosť dokázali prekonať, pretože patrí k 
nášmu človečenstvu. Môžeme sa s ňou 
však naučiť žiť. To sa nám podarí, keď sa 
sami seba spýtame, či smrťou skutočne 
všetko končí, či má naozaj posledné 
slovo, alebo je mostom k novému 
životu. Existujú len dve odpovede. 
Hommes uzatvára svoje úvahy o smrti 
týmito slovami: „Nemôžeme nevidieť 
desivú postavu smrti, môžeme sa k nej 
však natoľko priblížiť, či už vo svojich 
úvahách o smrti, alebo bezprostredným 
sprevádzaním zomierajúcich, že taký 
pohľad dokážeme uniesť. Ani potom 
síce nestratíme strach zo smrti, ale už 
nás nebude drtiť  a nebude nám brániť 
v ceste, ktorá vedie cez pozemský život 
k svetlu.“ 

ODHOĎME VŠETOK STRACH
Nám, kresťanom, je týmto svetlom 
Boží Syn Ježiš Kristus. Jeho životné 
postoje k ľudskému zomieraniu nám 
zachytávajú evanjelisti. V Matúšovom 
a Markovom evanjeliu oslovuje anjel, 
zvestujúci Ježišovo vzkriesenie ženy, 
ktoré prišli pomazať jeho telo, týmito 
slovami: „ Nebojte sa!“ Keď odchádzajú 
prestrašené od hrobu, aby učeníkom 
povedali o Kristovom zmŕtvychvstaní, 
stretáva sa s nimi sám Vzkriesený. Oni 
si pred ním kľaknú, objímajú mu nohy 
a On im hovorí: „Nebojte sa! Choďte 
a oznámte mojim bratom, aby šli do 
Galilei. Tam ma uvidia!“ Zmŕtvychvstanie 

mala istotu, že je nažive.

EZOTERIKA JE ZLÁ CESTA
Ľudia utekajú pred touto realitou rôznymi 
spôsobmi. Niekedy aj hľadaním cesty 
v ezoterike a mágii, kde si ešte viac 
duchovne i duševne ublížia. Útek nič 
nerieši. Ako teda s obavami zo smrti 
správne zaobchádzať? Anselm Grün 
píše: „ Predovšetkým je nutné rozlišovať a 
ujasniť si, čoho sa vlastne bojíme. Matky 
sa často boja, že predčasne zomrú, 
a ich dieťa by zostalo nezaopatrené. 
Muži a ženy sa často boja, že by ich 
partner mohol zomrieť skôr než oni a 
potom zostanú odkázaní sami na seba. 
Niekto sa bojí bolesti, ktorá je so smrťou 
spájaná. Niekto iný má zase strach z 
vlastnej bezmocnosti a odkázanosti 
na druhých. Niektorí sa obávajú, že 
sa vo smrti stretnú s Bohom, a tým aj 
s pravdou o sebe samých. Iných zasa 
trápi predstava večného zatratenia.
Prvým dôležitým krokom je dostať sa so 
svojím strachom do kontaktu, priznať si 
ho a zistiť, čoho sa presne bojíme. Potom 
je dôležité nechať sa priviesť so svojím 
strachom k Bohu. Keď si priznáme, že 
máme obavy zo smrti, môžu nám tieto 
obavy vždy pripomenúť, že sa v smrti 
stretneme s milujúcim Bohom.

SMERUJEME K BOHU
Úzkosť zo smrti nám ukazuje, čo je 
pre nás v živote dôležité a môže nám 
pomôcť objaviť pravý zmysel života. 
Môže nám pripomenúť, že sme len 
ľudia, so svojimi slabosťami a so svojou 
smrteľnosťou. Ale aj to, že vo svojom 
zomieraní smerujeme k Bohu, nie k 
ničote, že v Bohu bude naša túžba po 
večnom živote naplnená.“ 
  Prajem vám, milí Gbelania, aby sme 
aj v takýchto témach vedeli nájsť 
pokoj, zmysel života a nebáli sa svojej 
konečnosti. Boh je lekárom aj tohto 
strachu, dôležité je mu ho odovzdať.

Andrej Fordinál
váš farár

ˇ
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vtedy novo postaveného učilišťa na 
Záhumeniciach a to o kamennom kríži, 
ktorý stál vedľa poľnej cesty vedúcej 
do Bášt, neďaleko starého cintorína.
Vraj, keď oplotili učilište, tak kríž zostal v 
areáli školy. Učilište v tom čase navštívil 
aj riaditeľ Elektromontu Bratislava, pre 
ktorého sa učni učili. Keď zbadal v areáli 
kríž, tak povedal, že toto nie je v poriadku 
a on to zajtra v kancelárii v Bratislave 
dorieši. Nedoriešil, lebo zomrel. Odvtedy 
sa už  žiadny komunistický funkcionár 
neodvážil dať príkaz na odstránenie 
kríža z areálu učilišťa. Nemáme však 
informácie, kedy sa tento kríž odstránil. 
Tiež ku krížu v poli na ceste k Baštám 
sa viaže historka, že ho dali postaviť 
na pamiatku zosnulej príbuznej, ktorá v 
poli pracovala s motykou a udrel do nej 
blesk. 
Ku krížu za Gbelami - smerom k 
motokrosovej trati je kríž, o ktorom 
hovoria, že tu sa stretli obyvatelia Gbelov 

Malé sakrálne stavby
a čo nám prezradili o nich Gbelania
 Mesto Gbely vydalo pri 
príležitosti Michalských hodov ako prílohu 
mesačníka Gbelan neveľkú brožúrku od 
autora Ing. Miroslava Čárskeho nazvanú 
Malé sakrálne stavby v Gbeloch, ktorá 
sa takto bezplatne dostala do každej 
rodiny. Myslíme si, že o  históriu svojho 
mesta sa zaujíma každý. A že je tomu 
tak, svedčia aj ohlasy Gbelanov, z 
ktorých niektorí nám aj prišli porozprávať 
zaujímavosti, ktoré vedia z rozprávania 
svojich rodičov, či starých rodičov.
Jeden z nich bol o kríži, ktorý v 
päťdesiatych či šesťdesiatych rokoch 
visel na stene v kancelári Miestneho 
národného výboru. Nakoľko to bolo v tom 
čase ideologicky nesprávne, rozhodli sa 
ho odstrániť. Kríž zo steny vraj odstránil 
zamestnanec MNV. Aké však bolo 
zdesenie jeho samého, jeho rodiny a 
rozruch gbelskej verejnosti, keď sa ráno  
zobudil a mal vypadané všetky vlasy. 
Ďalší príbeh vyrozprával bývalý učiteľ 

– katolíci a novými  prisťahovalcami 
evanjelického vyznania, ktorí sa chceli 
nasťahovať do Gbelov. Došlo k roztržke 
a jedného z nich zabili. Vraj potom 
už nikto z evanjelikov sa do Gbelov 
nesťahoval. Na pamiatku tejto udalosti 
niekto postavil kríž. 
Kríž u kostola (pri schodoch)  ...pravidelne 
každoročne ho bielila   pani Rozália 
Ružičková,  nakoľko mali v rodine 
kňaza-preláta v Žiline a pravdepodobne 
bol kríž postavený na pamiatku jeho 
primícií, ktoré boli v  Gbeloch. Sošky 
Panny Márie sa niekoľkokrát stratili. Až 
po zasklení „okienka“  poslednú  sošku 
už nikto neukradol.
Kríž u šibenice – bol postavený na 
rozhraní troch chotárov – smolinského, 
petrovského a gbelského.
Viac sme sa zatiaľ nedozvedeli. Preto 
prosíme najmä staršiu generáciu 
Gbelanov, ak by mali nejaké spomienky 
viažuce sa k postaveniu ostatných 
krížov, či kaplniek, dajte nám vedieť. 
Veď sú to zaujímavé veci, ktoré síce 
nie sú historicky potvrdené, ale ...ludé 
vyprávjajú, že...

Ing. Nataša Londarevová
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JEDNOU 
VETOU

Ten založila a vedie, spolu so svojím 
synom Gabrielom, gbelská rodáčka, 
pani Magdaléna Rovňáková.

Sprevádzali slávnostnú hodovú svätú 
omšu, ktorá bola podľa mnohých 
ohlasov, úžasným duchovným i 
umeleckým zážitkom. Už úvodnou 
piesňou „Nech pozdravený je náš Pán“ 
nás anjelské hlasy chlapcov povzniesli 
priam do nebeských výšin. Nášho 
patróna , sv. Michala archanjela, nám vo 
svojej homílii priblížil slávnostný kazateľ, 
biblista Mons.Jozef Jančovič. Zbor 
skladbami Ave Verum, Panis Angelicus, 
Magnificat a Ubi caritas sprevádzal aj 
ďalšiu časť svätej omše. Znovu sa nám 
potvrdil známy citát sv.Augustína, že 
„Kto spieva, dvakrát sa modlí “ .
Po skončení svätej omše nám zbor v 
malom koncerte predniesol Dvořákovu 
symfóniu „Z nového sveta“ a pásmo 
ľudových piesní. Náš chrámový zbor 
Laetícia mal tú česť, zaspievať si s 

Bratislavský chlapčenský zbor v Gbeloch
Ako bolo avizované v augustovom čísle Gbelana, dňa 30.9.2018, k nám 
zavítal v rámci projektu „Koncerty pre slovenské mestá“ s podporou
Fondu na podporu umenia, Bratislavský chlapčenský zbor.

chlapcami ľudovú pieseň „Boleráz, 
Boleráz “. Ďakujeme za tie vzácne chvíle 
a želáme Bratislavskému chlapčenskému 
zboru veľa ďalších úspechov doma i v 
zahraničí, radosť zo spievania a tešíme 
sa na ďalšie stretnutie !

Zuzana Hyžová

V stredu 17. októbra sa v Dome kultúry 
Gbely uskutočnilo posedenie

dôchodcov - naftárov.

Naša základná škola sa zapojila do internetového 
hlasovania o komplet novú počítačovú učebňu. Podporiť ju 
môžete na www.nanovylevel.sk, hlasovanie je jednoduché 

a zaberie chvíľočku. ĎAKUJEME.
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 Väčšinou do zariadenia 
prichádzajú po svojich, ale časom sa  
niektorým ich zdravotný stav natoľko 
zhoršuje, že zostávajú nepohybliví a 
musia používať invalidné vozíčky. Najmä  
pre týchto  klientov sme zabezpečili 
rekonštrukcie dvoch kúpeľní a WC 
nielen na prízemí, ale aj na poschodí. 
Doteraz sa takéto WC nachádzali len na 
prízemí. V DPS na ul. Prof. Čárskeho 
je ubytovaných 45 klientov, ktorí 
mali čiastočne obmedzené priestory 
pre osobnú hygienu. WC a sprchy 

sú spoločné, nie sú umiestnené na 
jednotlivých izbách. 
A čo sme vlastne urobili?
V kúpeľni na 1. poschodí bol vybudovaný 
nový bezbariérový sprchový kút, ktorý 
nahradil pôvodný nevyhovujúci klasický 
zasúvací sprchový kút s vaničkou. V 
priestoroch kúpeľne bolo vybudované 
nové WC pre imobilných.
Na prízemí boli  zväčšené priestory 
WC tak, aby vyhovovali  imobilným 
klientom. Vďaka tomu sa dosiahla lepšia 
manipulácia s klientom pri presune 
na toaletu ako pre personál, tak aj pre 
klientov. Pri rekonštrukcii tohto priestoru 
sme sem osadili aj veľké nové umývadlo. 
Najväčším priestorom, ktorý prešiel 
rekonštrukciou, bola hlavná kúpeľňa na 
prízemí.

Život bez bariér
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Monika Slivová, Roderika Rozborová 
- opatrovateľky: „Oceňujeme najmä 
jednoduchšiu manipuláciu pri použití 
WC imobilnými obyvateľmi. Zväčšením 
priestoru WC a osadením držadiel sa 
zvýšil počet klientov, ktorí sú schopní 
použiť toto zariadenie svojpomocne, čo 
vedie k väčšej samostatnosti a tým aj 
väčšej pohode.“

Dom pokojnej staroby na ul.Prof. Čárskeho je vyhľadávaným miestom
pre občanov, ktorí sú odkázaní na pomoc iných. 

Celé rozloženie kúpeľne bolo upravené 
tak, aby bola vhodná aj pre imobilných 
klientov. 
Z nových moderných priestorov máme 
všetci veľkú radosť - na strane jednej 
naši obyvatelia a na strane druhej 
opatrovateľky, ktorým sa uľahčila 
manipulácia s opatrovanými. Priestory 
sú zároveň aj esteticky veľmi dobre 
upravené, čo poteší nielen oko, ale 
aj dušu. A čo povedali o  vynovených 
priestoroch zástupcovia opatrovateliek 
a klientov?
Pavlína Petríková, Emília Petránková – 
obyvateľky: „S novými kúpeľňami sme 
veľmi spokojné, skutočne sa nám páčia. 
Vyhovuje nám priestranný sprchový kút 
a tešíme sa z novej toalety s držadlami 
na prvom poschodí.“

Mestu Gbely sa v tomto roku 
podarilo získať dotáciu na podporu 
rozvoja sociálnych služieb, ktorá 
bola použitá na nákup 10 ks nových 
polohovateľných lôžok a nočných 
stolíkov do Domu pokojnej staroby 
na Hudecovej ulici. A neboli to 
obyčajné lôžka.
 Nové lôžka sú výškovo 
nastaviteľné, čo je dôležité nielen 
pre bezpečnosť obyvateľov (v 
najnižšej polohe), ale aj pre zdravie 
opatrovateliek, ktoré pri manipulácii s 
ležiacimi obyvateľmi nenamáhajú toľko 
chrbát (v najvyššej polohe). Lôžka majú 
funkciu dvojitej autoregresie chrbtového 
a stehenného dielu, čím sa predchádza 
vzniku dekubitov (preležanín). Súčasťou 
lôžok sú pasívne antidekubitné matrace 
a hrazdy s hrazdičkou, ktoré uľahčujú 
pohyb obyvateľov na lôžku a zároveň 
zvyšujú ich sebestačnosť.
Nové nočné stolíky majú veľkú úložnú 
plochu, ich súčasťou je výklopná 
výškovo nastaviteľná jedálenská doska. 
Obyvatelia si tak na dosah svojej ruky 

Nové lôžka v zariadení pre seniorov

môžu uložiť všetky potrebné veci, na 
výsúvnú dosku položiť knihu, ovocie 
a čaj. Takéto stolíky v blízkosti lôžok 
zohrávajú dôležitú úlohu pri mobilizácii 
klienta a ovplyvňujú kvalitu jeho pobytu 
v zariadení. V neposlednom rade treba 
povedať, že lôžka a nočné stolíky sú 
v drevenom dekore, čo navodzuje 

domáckejšiu atmosféru ako niektoré 
pôvodné kovové lôžka.
Veľmi sa tešíme z tohto krásneho 
nového nábytku, najmä z jeho 
úžitkových vlastností, ktoré pomôžu 
našim obyvateľom žiť kvalitnejší a 
sebestačnejší život v zariadení.

Ing. Petra Krbicová



Fotografie z hodových slávností nájdete na www.gbely.sk vo fotogalérii

Vari najväčšou slávnosťou v Gbeloch sú hody. Pre 
mnohých je tento víkend príležitosťou stretnúť známych, 
či pozvať rodinu na slávnostný hodový obed. I tento 
rok bol na hody postavený program pre všetky vekové 
kategórie. Pre najmenších cez hry, nafukovačky, 
mobilné planetárium, 9Dkino či jazdu na ťave. Bolo 
možné naživo zažiť koncert Petra Lipu či Juraja Hnilicu, 
ochutnať pivko, pozrieť obrazy akademického maliara 
či výstavu plastikových modelov.

HODY - SVIATOK KAŽDÉHO GBELANA

Už minulý rok boli úspešné lety helikoptérou a preto 
sme sa pre túto zážitkovú atrakciu rozhodli aj tento 
rok a spolu s ňou aj vláčik, ktorý kyvadlovo premával 
až ku kolotočom. Samozrejmosťou bola tento rok aj 
prehliadka mestskej a naftárskej expozície, prehliadka 
kostolnej veže, výstava drobného zvieratstva, finále 
tenisovej ligy či futbalové zápasy.
Zaujímavosťou bol tento rok aj sprístupnený židovský 
cintorín, ktorý si mnohí z nás v minulosti pamätali len 
ako kopec s veľkým množstvom pováľaných pomníkov. 
Teraz mali možnosť vidieť, že je pravidelne udržiavaný 
a prehliadku dotvárali aj obrazy z výstavby či štatistiky o 
deportovaných židoch v Gbeloch. Sobotňajší program 
ukončila hodová zábava so skupinou Tenor.

Mgr. Slavomír Brutovský

Nedeľa - najhlavnejšia časť hodových slávností - 
začala svätou omšou v kostole nášho patróna svätého 
Michala archanjela. Nádherný spev členov chrámového 
zboru Laetícia a zimomriavky pri chorálovom speve 
Bratislavského chlapčenského zboru umocnili slávenie 
svätej omše. Krásnou symbolikou však boli aj obetné 
dary, ktoré niesli krojované páry.
A práve kroje a tí, čo ich mali oblečené, boli súčasťou 
druhej časti nedeľného programu slávností – 
krojovaného sprievodu. Žiaci ZUŠ Gbely navštevujúci 
ľudový tanec sa pred druhou hodinou zišli pred kostolom 
a po požehnaní od kňaza spolu s rodičmi a priateľmi 
našej školy vyrazili cez ulice mesta priamo k Domu 
kultúry Gbely. Sprievod sprevádzala osemčlenná kapela 
s piatimi muzikantmi z Gbelov: Vladom Kumpanom, 
Stanom Masarykom st., Stanom Masarykom ml., 
Jozefom Mlčochom a Milanom Valachovičom.
„Veľmi ma potešilo, koľko občanov mesta nás 
sprevádzalo pri ich príbytkoch“, spomenula riaditeľka 
ZUŠ, Magdaléna Rafaelisová.  „Kráčalo sa nám naozaj 
dobre, keď nás svojimi pochodmi sprevádzala dychová 
hudba zložená z talentovaných muzikantov (tiež 
bývalých žiakov našej ZUŠ-ky), za čo ďakujem nielen 
im, ale aj deťom a rodičom za ich podporu.“
V Dome kultúry Gbely vystúpili žiaci s tancami nášho 
slovenského folklóru a speváci s gbelskými piesňami. 
Následne po nich zahrala profesionálna Dychová 
hudba Moravanka, ktorá dala predposlednú bodku 
za hodovými slávnosťami v Gbeloch. Tou poslednou 
bodkou boli pre fanúšikov futbalu nepochybne tri 
výhry domácich hráčov. Sme radi, že sme mohli aj 
my - zuškári - prispieť k úžasnej atmosfére hodových 
slávností a že sme mohli ukázať talent našich žiakov a 
vašich detí. Úprimné vďaka.

Kolektív ZUŠ Gbely

K OSVEDČENÉMU SA PRIDALO ĎALŠIE

V ZNAMENÍ KROJA, HUDBY A FUTBALU...

Hodové slávnosti s vysoko nastavenou latkou



JEDNOU VETOU VO FOTOGRAFIÁCH

Imatrikulácie prvákov ZŠsMŠ Gbely v školskom roku 2018 / 2019 

Spievankovo a kráľovná Harmónia spolu s gbelskými deťmi Členky klubu Pohoda po skončení tvorivých dielní

Slovenské družstvo z oblast. výborov chovateľov na súťaži v Prahe Birmovanci našej farnosti spolu s biskupom a miestnym kňazom
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Každý deň sa stáva pre nás históriou 
a my máme možnosť rozhodnúť, či si 
ho zapíšeme do priečinku s názvom 
Dobrý alebo Zlý. 

 Aj v tomto duchu sme začali prvý 
týždeň na hodinách dejepisu, kde sme si 
pripomenuli Pamätný deň holokaustu, 
aby sme nezabudli na túto veľmi tragickú 

Za históriou ulicami mesta Gbely
súčasť našej histórie a poučili sa z nej. 
Pokračovali sme v našej knižnici, kde 
sme so žiakmi odhaľovali informácie v 
bohato zastúpených encyklopédiách. 
Ďalšiu časť informácii žiaci vyhľadávali 
v tabletovej triede a celé naše snaženie 
sme zavŕšili spoznávaním histórie nášho 
mesta, kedy si žiaci vymenili úlohy a 
stali sa sprievodcami, ktorí nám priblížili 

       Žiacky parlament je neodmysliteľnou 
súčasťou života našej školy. Jednotliví 
zástupcovia tried sa pravidelne 
stretávajú pod vedením pani učiteľky 
Hvoreckej a diskutujú o živote školy, 
predkladajú návrhy a pripomienky k 
jej chodu. Prvé stretnutie v tomto roku 
prebehlo v slávnostnom duchu, kedy 
všetkých členov privítal pán riaditeľ 
a vyslovil radosť z už tradične dobrej 
spolupráce medzi žiakmi a vedením 
školy. Predsedníčkou parlamentu 
bola menovaná Sara Suljič (9.B) a jej 
zástupkyňou Laura Morávková (7.C).  
Všetci žiaci sa prostredníctvom svojich 
zástupcov môžu zapájať do diskusie o 
našej škole s cieľom posunúť a vylepšiť
ju.                               Mgr. Dávid Jureňa

históriu mlyna, okolo ktorého prechádzajú 
dennodenne, predstavili tie najväčšie 
osobnosti z nášho mesta, pripomenuli 
nám osudy rodákov, ktorí padli počas 
prvej svetovej vojny  a nakoniec sme 
naše pátranie ukončili históriou Mléčnic, 
ktorá bola doteraz žiakom neznáma. 

Mgr. Mária Jureňová

 Dňa 28. 9.  2018 si žiaci našej 
školy zmerali svoje sily v školskej atletickej 
súťaži ATLETIKON. Žiaci súťažili v behu 
na 60m, 400m, 600m, v hode kriketovou 
loptičkou a v skoku do diaľky. Športovci 
súťažili v dvoch kategóriách 5. ročník 
a 6., 7. ročník. Obidve kategórie boli 
rozdelené na chlapcov a dievčatá. 
Počasie nádejným športovcom prialo a 
súťažiaci sa snažili podávať tie najlepšie 
výkony.
Umiestnenie súťažiacich v jednotlivých 
disciplínach:

Kategória 5. ročník 
60m
1. miesto Nina Reháková 10,18s
                Adam Ravas 9,69s
2. miesto Sandra Tomečková 10,71s
                Richard Krbica 9,98s
3. miesto Ema Polesňáková 10,73s
                Roman Horný 10,23s
400m     
1. miesto Nina Reháková 1,27m
2. miesto Ema Polesňáková 1,29m
3. miesto Klára Smolková 1,31m

Atletikon 600m
1. miesto Adam Ravas 2,04m
2. miesto Richard Krbica 2,17m
3. miesto Roman Horný 2,21m

Hod      
1. miesto Eliška Molčanová 20m  
                Roman Horný 30m
2. miesto Ema Polesňáková 18/16,5m
                Jakub Kašša 25m
3. miesto Karolína Kotvanová 18/16m
                Adam Ravas 23m

Skok
1. miesto Ema Polesňáková 3,25m 
                Adam Ravas 4,00m
2. miesto Karolína Kotvanová 3,15m
                Richard Krbica 3,48m
3. miesto Viktória Rosivačová 2,80m
                Tomáš Mokryš 3,33m 

Kategória 6.,7. ročník
60m
1. miesto Agáta Váleková 9,56s
                Denis Vanek 8,11s
2. miesto Sára Slezáková 9,82s
                Matej Ambra 8,91s
3. miesto Karolína Volková 10,04s
                Samuel Královič 9,18s

400m     
1. miesto Agáta Váleková 1,20m
2. miesto Vanesa Plottová 1,21m
3. miesto Chiara Sofia Válková 1,21m

600m
1. miesto Marek Vépy 1,57m
2. miesto Damian Polák 2,03m
3. miesto Matej Ambra 2,05m

Hod      
1. miesto Emília Malíková 26,5m
                Matej Ambra 40m
2. miesto Kamila Polesňáková 23m
                Juraj Mikula 38m
3. miesto Stela Velická 22,5m
                Denis Vanek 28m

Skok      
1. miesto Agáta Váleková 4,03m
               Denis Vanek 5,06m
2. miesto Alexandra Ružičková 3,80m 
               Samuel Královič 4,25m
3. miesto Emília Malíková 3,53m  
                Matej Ambra 4,20m

Mgr. Andrea Hvorecká
ZŠ s MŠ Gbely

Aj žiaci sa zapájajú do chodu našej školy
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 Ako každoročne, aj v minulom 
školskom roku sa uskutočnilo testovanie 
našich deviatakov. Výsledky testovania 
už boli spomenuté, ale ešte jedno 
obhliadnutie za testovaním musím 
urobiť. Týka sa predmetu matematika. 
Úspešnosť zvládnutia testu na Slovensku 

Ďakujeme bývalým deviatakom
bola  55,9%, naši žiaci dosiahli úspešnosť 
63,6%, čo je skvelé. Ale ešte krajší je 
výsledok v rámci okresu Skalica, kde 
podľa výsledkov zverejnených na stránke 
Národného ústavu certifikovaných 
meraní vzdelávania  napísali test z 
matematiky najlepšie zo všetkých 

štátnych škôl. Pred nich sa dostala len 
súkromná škola v Skalici. A preto by 
som chcela touto cestou, keďže žiaci 
sú už na stredných školách, im ešte raz 
POĎAKOVAŤ za spoluprácu.

Mgr. Alena Jureňová

 Každý deň je niečím výnimočný, 
niečím zvláštny. U nás v škole takých dní 
počas školského roka máme  neúrekom. 
Sú to dni, ktoré nás bavia, obohacujú 
nás a dni, vďaka ktorým vychádzame 
z každodennej zaužívanej rutiny. 
Jedným z týchto dní bol aj Európsky 
deň jazykov, ktorý sme si pripomenuli 
dňa 26. septembra 2018.  Tento školský 
rok dostali naši žiaci neľahkú úlohu, a to 
zistiť informácie o jednom z dvadsiatich 
ôsmich štátov Európskej únie. Štáty si 
deti vyberali losovaním a pracovali v 

Európsky deň jazykov 2018

skupinách, aby si tak navzájom budovali 
priateľské vzťahy a boli nápomocní jeden 
druhému.  
Informácie, ktoré si vyhľadali a naštudovali, 
mali následne prezentovať pred svojimi 
spolužiakmi i vyučujúcimi. Žiaci zvládli 
náročné zadanie naozaj bravúrne. Aj 
keď u niektorých panoval počiatočný 
stres, nakoniec prišli na to, že stres bol 
zbytočný a že  je potrebné, a v dnešnej 
dobe i prirodzené, vedieť komunikovať 
v cudzom jazyku. Nás, učiteľov, 
presvedčili o tom, že  komunikovať 
vedia a boli sme na nich náležite pyšní. 
Dozvedeli sme sa veľa nových, ale 
najmä zaujímavých informácií. Ochutnali 

sme tradičný grécky koláč „galatopita“. 
Zistili sme, že v Bulharsku prikyvujú, keď 
nesúhlasia. Naučili sme sa tiež povedať 
slovo „vitajte“ v rôznych jazykoch. Tieto 
prezentácie boli žiakom na úžitok nielen 
po stránke jazykových a prezentačných 
zručností, ale prispeli aj k rozšíreniu ich 
geografických vedomostí.
Veríme, že žiakom tieto aktivity spestrili 
vyučovací  proces, že sa dozvedeli veľa 
nových informácií a  sú si sebaistejší pri 
komunikácii v cudzom jazyku. Ďakujeme 
všetkým za účasť a prajeme im veľa 
úspechov počas celého školského roka.

vyučujúce ANJ, ZŠ s MŠ Gbely

 Slovo šikana a kyberšikana na 
školách rezonuje medzi žiakmi, ale i 
pedagógmi čím ďalej častejšie.
V rámci prevencie proti šikane a 
kyberšikane žiaci siedmeho ročníka 
našej školy  absolvovali prednášku na 
túto tému v spolupráci s CPPaP Holíč.
Formou diskusie, zážitkových aktivít, 
prezentácie a fiktívneho príbehu 
boli žiaci „vtiahnutí“  do problému 
kyberšikany, ktorý sa stal podkladom 
pre hlbšie uvedomenie si rizika, nástrah 

ŠIKANA, KYBERŠIKANA - prevencia v škole
a nebezpečia takéhoto správania 
sa na internetových stránkach a ich 
šírenie akoukoľvek cestou (PC, tablety, 
mobily...).
V boji proti tomuto negatívnemu javu 
pokračujeme počas celého školského 
roka formou podobných prednášok, 
výchovných koncertov či násteniek 
na chodbách školy. Žiaci, ktorí sa cítia 
ohrození, môžu využiť pomoc školského 
špeciálneho pedagóga alebo vhodiť svoje 
pocity a myšlienky do poštovej schránky 

v priestoroch školy, ktorá je pravidelne 
kontrolovaná a opodstatnené podnety 
zodpovedne riešené. Každoročne 
dostávajú žiaci v triedach anonymný 
dotazník ohľadom klímy v triedach. 
Dotazníky vyhodnocujeme a prípadné 
náznaky nekomfortného prostredia 
našich žiakov sa snažíme riešiť.

Mgr. Daniela Komorná,
špeciálny pedagóg ZŠ
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Senior, senior, pre mladých svetlý vzor,
už mladosť nemajú - tak o nej spievajú!

 Šiesty október sa gbelský 
kulturák vnoril do zborového spevu 
seniorských skupín skalického okresu. 
Desať borkýň a borcov vystúpilo na 
koberec znamenajúci svet a „popralo“ sa 
so svojimi konkurentami v pomyselnom 
boji s jediným víťazom - radosťou, 
pohodou a priateľstvom!  Tento rok sme 
mali hostí až z Ilavy, ktorí sa pri stoloch 
humorne vyjadrili o jednej ilavskej 
inštitúcii, keď sme im povedali, poďme si 
sadnúť, tak odpovedal jeden humorista z 
nich: „tu môžeme, ale ak budete u nás... 
v Ilave sa ťažko sedí!“ No ale my sa aj 
tak tešíme. Dúfam, že ilavské publikum 
nesklameme, tak ako oni naše, keď 
predviedli celkom ťažký repertoár dobrej 

Senior - vzor pre mladých

Vďaka vám za všetko, za slnečné dni, 
za prebdené noci, za pokojné sny.
Vďaka Vám za všetko, za trpezlivú dlaň, 
za pohladenie v bôli i za milú tvár.
Vďaka Vám za všetko, za krásu 
mladých liet, za každý vrúcny cit.
Bez tepla Vašich sŕdc
nemohli by sme byť.

 Je tu opäť mesiac október – 
„Mesiac úcty k starším“. Starší ľudia 
si zaslúžia úctu. Vekom nadobudli 
skúsenosti, ktoré môžu odovzdávať 
mladším, ak o to stoja. Napokon, 
vďačíme im za život. Aj v tomto roku 
pripravila naša organizácia JDS na 
10. októbra posedenie pre jubilantov 
– členov našej organizácie – ktorí sa v 
tomto roku dožívajú 70,75,80,85 a viac 
rokov. Posedenia sa zúčastnili aj hostia – 
primátor nášho mesta pán Ing. Hazlinger, 
prednostka pani Ing. Londarevová a 

kvality aj s dirigentkou Jarmilou Piškovou 
a táto akcia bude snáď aj začiatkom 
dlhodobej družby medzi nami!

Gbelský zbor Senior o týždeň neskoršie 
navštívil ďalekú cudzinu - Letničie, kde 
pohladil svojimi piesňami letničských 
starších práve v mesiaci úcty im 
venovaným. Gbelskí seniori sú ako 
„Trojjediný“ v zbore Jednoty dôchodcov 
Gbely - Senior, v chrámovom zbore 
Letícia a folklórnej skupine Gbelan! 
Myslím si, že by si aj mladší mohli 
„zabékat,“ veď na vystúpeniach i na 
skúškach panuje dobrá nálada a pohoda 
a keď sa aj trocha pohádame - tak sa aj 
veľkolepo udobríme, veď nám ide len o 
jedno - zmysluplne žiť svoj život!

Pavol Nemec

Oslávili svoje jubileá
riaditeľka DPS pani Ing. Krbicová.
Úvodom jubilantov pozdravili svojím 
programom pán Vlk a pani Habová zo 
Senioru a po nich veľmi početná skupina 
žiakov ZUŠ viacerými tancami.
K dôchodcom sa prihovoril a pozdravil 
ich pán primátor a podpredseda našej 
organizácie pani Pechová.
Členky výboru pripravili jubilantom 
občerstvenie a obdarili ich darčekom. 
Oslavy sa zúčastnilo 46 jubilantov, tých, 
ktorí nemohli prísť, sme navštívili doma 
a odovzdali im darček.
Potom nasledovala diskusia medzi 
jubilantmi, ktorí spomínali na svoju 
mladosť. Spokojní sa potom rozišli 
do svojich príbytkov. Dúfame, že sme 
ich aspoň trochu potešili a tešíme sa 
na ďalšie stretnutie s nimi – možno na 
„Katarínskom posedení“ o dva týždne.

Emília Pechová
výbor JDS

 „Prichádza jeseň“ - toto si 
povedali aj seniorky z Klubu dôchodcov 
POHODA v Gbeloch a 19. septembra 
2018 sa stretli, spoločne vytvárali 
krásne jesenné venčeky na dvere 
našich príbytkov. Všetko pod vedením 
a metodickými inštrukciami pani Mgr. 
Lenky Kvaltínovej z MsÚ Gbely.

Prichádza jeseň

 ZŠsMŠ Gbely pozvalo do domu 
kultúry hercov z Divadelného centra z 
Martina, ktorí sa zaoberajú produkciou 
cudzojazyčných predstavení pre školy. 
Scenáre predstavení sú vypracované 
v spolupráci s pedagógmi anglického 
jazyka s ohľadom na učebné osnovy 
a aj preto boli odohraté predstavenia 
veľkým prínosom pre našich žiakov.

Dňa 15. októbra sa žiaci zúčastnili 2 
predstavení. Tí mladší ( IV.- VI. ročník) 
sa pobavili na zajkovi, ktorý túžil 
cestovať  a spoznávať a zároveň cez 
pesničky a komediálny žáner odznel 
záverečný slogan – všade dobre, doma 
najlepšie. Rozprávka je pokračovaním 
najslávnejšej detskej  knižky Jozefa 
Cígera Hronského s názvom Smelý 
Zajko v Afrike.
Starší žiaci (VII. – IX. ročník) si pozreli 
inscenáciu v anglickom jazyku, v ktorej 
nie je všetko tak, ako vyzerá, o lajkoch, 
smajlíkoch, o prikrášlenej realite a o 
tom, že hľadať šťastie vo virtuálnom 
priestore je ako hľadať zmysel života 
ako ihlu v kope slamy. Online – vždy 
a všade. Existuje ešte vôbec život 
offline?  Názov hry- The Onlines.

Kolektív ZŠsMŠ Gbely

Existuje život offline?

Nezabudla na nás ani pani prednostka 
Ing. Nataša Londarevová, pozrela 
si naše výrobky, každý jeden bol 
originálny a neopakovateľný.
V mene všetkých zúčastnených dám, 
ďakujeme!  Prežili sme krásne a milé 
poobedie.

Mgr. Mária Cvečková, PhD.
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 Mesto Gbely sa na takmer dve 
hodiny premenilo na rozprávkovú krajinu 
Spievankovo, kde vládla dobrosrdečná 
kráľovná Harmónia. Jej úlohou bolo 
zaistiť, aby sa z krajiny nikdy nevytratila 
hudba, spev a dobrá nálada. Avšak 
obyvateľom Spievankova sa hudba akosi 
odcudzila, hudobné nástroje zapadli 
prachom, spev utíchol, dobrá nálada 
sa vyparila. Harmónia preto povoláva 
Spievanku a Zahrajka, aby jej pomohli 
do krajiny prinavrátiť stratenú chuť hrať, 
spievať a tancovať, a zachránili tak 
dušu celého Spievankova. Všetko by 
bolo zrejme stratené, keby nebolo detí 
z Gbelov a okolia, ktoré prišli v sobotu 
13. októbra do tejto rozprávkovej krajiny 
Spievankovo a práve vďaka im táto 
krajina nezanikla.
Deti si zaspievali, zatancovali, objavili 
zázračné tóny hudobných nástrojov a v 
neposlednom rade stretli svojich starých 
kamarátov: Vevericu, Ježka zmrzlinára, 
Ježicu Evelínu, Žaba Gaba, pavúčicu či 
svetlušky, ktoré  všetky deti vítali v Dome 
kultúry Gbely... pardón, v rozprávkovej 
krajine Spievankovo.

Mgr. Slavomír Brutovský

V Gbeloch ako v rozprávke
17

Ak budeme zodpovední, budeme žiť lepšie
historických pamiatok postihuje materiály 
ako kameň, rozličné maľby, nátery či iné 
štruktúry, vrátané kovov, ktoré sú nimi 
poškodzované alebo častokrát úplné 
zdevastované. Kyslé dažde postupne 
požierajú materiál až pokým sa úplne 
nerozpadne. Stavebné materiály použité 
u historických pamiatok sa tak začínajú 

Na otázky o životnom prostredí, 
ochrane prírody a o všetkom, čo s 
tým súvisí, odpovedá RNDr. Peter 
Brunovský, PhD.

→Aký dopad majú kyslé dažde napr. 
kvôli spaľovaniu či spalinám, na 
životnosť historických pamiatok 
alebo rastlinstvo? 

 V rámci spaľovania fosílnych 
palív, hlavne ropy a uhlia, vzniká oxidácia 
síry obsiahnutej v týchto palivách vo 
forme oxidu siričitého. U všetkých 
spaľovacích procesoch sa vytvára 
oxidácia vzdušného dusíka vzdušným 
kyslíkom a celý rad oxidov dusíka. Oxidy 
dusíka a síry v plynnom skupenstve 
aj po reakcii s vodou v atmosfére 
účinkujú na prostredie ako kyseliny. Na 
úkor toho, že spaliny zo spaľovania sa 
vytvárajú takmer všade, kde žije človek 
(po celom zemskom povrchu), prípadne 
môžu byť pri atmosférickej cirkulácii 
roznesené na veľké vzdialenosti, sú 
kyslé dažde významným globálnym 
environmentálnym problémom. 
Dopad kyslých dažďov na životnosť 

drobiť, kovové konštrukcie korodujú, 
farby v maľbách sa vytrácajú a na skle sa 
usadzujú vápenné soli. Kyselina sírová 
z kyslých dažďov chemicky reaguje s 
vápnikom v kameni a vytvára sa sadra, 
ktorá sa vymrví. Takýto jav sa dá veľakrát 
pozorovať na starých náhrobných 
kameňoch, kde sa pôsobením kyslých 
dažďov stávajú nápisy nečitateľnými.
     Dopad kyslých dažďov na rastlinstvo 
pozostáva z poškodzovania koreňov 
a listov, čo negatívne vplýva na 
obsah vody a živín, a znižuje sa ich 
rast a fotosyntéza. Oxid siričitý môže 
prechádzať cez prieduchy listov. S 
vodou, ktorá sa nachádza v tkanivách 
rastlín, môže vytvárať kyselinu siričitú. 
Tá škodí bunkám a rastlinnému 
farbivu (chlorofyl). Potom klesá tiež 
imunita  proti chorobám. Rapídne sa 
zväčšuje pôsobenie prirodzených záťaží 
(napadnutie škodcami, mráz, obdobie 
sucha), ktoré za normálnych podmienok 
stromy menej poškodzujú. Nepriaznivo 
sú ovplyvňované tiež semená rastlín. 
Na kyslé dažde sú náchylné stromy ako 
breza, borovica či jabloň, zo zeleniny 
reďkovka a fazuľa, a z ovocia jahody.

RNDr. Peter Brunovský, PhD.Poškodenie sochy vplyvom kyslých dažďov
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 V dňoch 21.-23. septembra 2018 
sa v Adamove - Gbeloch uskutočnilo 
vrcholové kynologické podujatie - 22. 
ročník Memoriálu Kolomana Slimáka 
- medzinárodných majstrovstiev SR 
stavačov s udeľovaním titulu CACIT.
Organizátorom skúšok bola Poľovnícka 
spoločnosť Adamovské jazerá v 
spolupráci s ústredím Slovenského 
poľovníckeho zväzu.
Na priebeh celého memoriálu „dozerali“ 
a svojou účasťou nás podporili aj Ing. 
Jozef Jursa, CSc. – predseda KR SPZ 
a KR SPK, prezident SKJ, Ing. Arpád 
Figura, PhD., predseda ekonomickej 

Memoriál Kolomana Slimáka v Adamove
komisie SPZ a SPK a predseda PS 
Adamovské jazerá, JUDr. Jaroslav 
Puškáč, viceprezident SPZ a Ing. Dana 
Vančurová, predsedníčka dozornej rady 
SPZ a SPK.
Všetky disciplíny sa konali v revíri PS 
Adamovské jazerá. Hlavným rozhodcom 
na Memoriáli bol Mgr. Ladislav Balogh.
Na Memoriál bolo prihlásených 24 psov, 
zúčastnilo sa 22 a skúšky úspešne 
ukončilo 17  zúčastnených. Z toho 5 
psov v I. cene, 7 v II. cene a 5 psov v 
III. cene.
V náročných, ale výborne pripravených 
terénoch, ktoré preverili úroveň a 

pripravenosť jednotlivých psov ale aj ich 
vodičov sa víťazom Memoriálu Kolomana 
Slimáka SR 2018 s ocenením  CACT, 
CACIT a cenou za najlepšiu prácu v lese 
sa stal NKS Maura z Potônskej lúky s 
vodičom Ondrejom Jurčákom.

Pre víťaza memoriálu venovala 
Slovenská poľovnícka komora guľovú 
zbraň od firmy M-HUNT s.r.o (www.m-
hunt.sk). Každý účastník obdržal krmivo 
od výrobcu krmív značky Farmina.
V mene organizátorov súťaže by sme 
chceli poďakovať všetkým sponzorom, 
ktorí sa na tejto akcii sponzorsky podieľali 
PS Adamovské jazerá za prepožičanie 
revíru a v neposlednom rade Jane 
Svetlíkovej a Mgr. Lacovi Baloghovi, 
ktorí so svojím organizačným výborom 
odviedli veľmi veľa práce, aby na 
vysokej úrovni organizačne zabezpečili 
bezproblémový priebeh Memoriálu 
Kolomana Slimáka 2018.

   Úspešný priebeh celej akcie 
zabezpečoval organizačný výbor v 
zložení: Ing. Milan Kubinec, Jana 
Svetlíková, Ferdinand Rehák, Ing. 
Ľubomír Masaryk, MVDr. Gabriela 
Hazlingerová, Stanislav Pecha, Ján 
Juriga, Stanislav Čársky, Vladimír 
Puškáč.

Ing. Milan Kubinec

SOŠE Gbely organizovalo 2. ročník 
elektrotechnickej súťaže pre žiakov 
základných škôl.

 Spájkovanie, alebo hovorovo 
letovanie, je hlavným spôsobom spájania 
súčiastok v elektrotechnike a práve táto 
činnosť bola predmetom súťaže, ktorá 
prebehla  4. októbra 2018 v Strednej 
odbornej škole elektrotechnickej v 
Gbeloch. Úloha pre žiakov základných 
škôl bola jasná, vyhotoviť podľa výkresu 
model stoličky z medených drôtov. 
Pracovalo sa vo dvoch skupinách asi 
hodinu a pol.  Medzi súťažiacimi boli 
i dievčatá, ktoré svojou zručnosťou v 
tejto oblasti často prevyšovali svojich 
spolužiakov, čo dokázalo i umiestnenie 
jednej na víťazných priečkach. Víťazmi 
sa stali: 1. Ondrej Vanek, 2. Barbora 
Vaňková a 3. Dominik Benkovič zo ZŠ s 
MŠ v Gbeloch.  Pre väčšinu zúčastnených 
bolo spájkovanie novinkou, no objavili sa 
i chlapci, ktorí sa tejto činnosti už venujú 
vo voľnom čase. Žiaci mali možnosť po 
elektrotechnickej časti súťaže, zmerať si 

Elektrotechnická súťaž pre žiakov ZŠ
sily i v hraní PC hry FIFA. Dve desaťčlenné 
skupiny žiakov po rozlosovaní tímov hrali 
vyraďovacím spôsobom až po finále. 
Víťazi oboch súťaží boli zaujímavo 
odmenení. Súčasťou návštevy školy 
bola i prehliadka priestorov SOŠE, 
kde prebieha teoretické vyučovanie i 
odborný výcvik. Žiaci ZŠ a ich učitelia sa 
mali možnosť na vlastné oči presvedčiť, 
že za posledné roky prešla škola 

kvalitatívnymi zmenami, predovšetkým 
v oblasti vzdelávania elektrotechniky a 
mechatroniky,  s užším zameraním na 
automatizačnú techniku. Taktiež mali 
možnosť dozvedieť sa viac o rozširujúcej 
sa spolupráci SOŠ elektrotechnickej s 
uznávanými zamestnávateľmi v regióne, 
ako aj o perspektíve štúdia na našej 
strednej škole.

Mgr. Martina Skalová
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 Na jej otvorení sa zúčastnili 
zástupcovia OV SZCH Senica, členovia 
ZO a ďalší hostia. Bola ukážkou toho, čo 
sa počas aktuálnej chovateľskej sezóny 
chovateľom v Gbeloch, ako aj v senickej 
oblasti, podarilo vychovať a zošľachtiť. 
Zvieratá boli na vysokej úrovni, o čom 
svedčí aj veľký záujem hlavne o tie, ktoré 
mali najvyššie bodové ohodnotenia. 
Každý mal možnosť si zakúpiť zvieratá 
do svojich chovov, čo aj veľa chovateľov 
a návštevníkov využilo. Výstava bola 
zdrojom potešenia pri pohľade na 
farebné rázy králikov, hydiny ako i 
holubov. Nechýbala bohatá tombola a 
občerstvenie. 
Zúčastnilo sa 60 vystavovateľov. Bolo 
vystavených 152 kusov králikov, 170 
kusov hydiny a 120 kusov holubov.
 
Zvieratá posudzovali:
Králiky–Jaroslav Kováč, Jozef Aszódi
Hydina–Jaroslav Bayer, Tomáš Horinka
Holuby–Milan Miča, Miroslav Zaňát

VYHODNOTENIE
CHOVATEĽOV KRÁLIKOV

Pohár primátora mesta Gbely:
Belgický obor biely: Igor Burský

Pohár  predsedu OV SZCH Senica:
Belgický obor biely: Igor Burský

Súťaž OV Senica:
1.m. Viedenský modrý: Ivan Matula
2.m. Holíčsky modrý: Milan Miča
3.m. Francúzsky strieborný:Peter Šimek

Výstava bola ukážkou chovateľskej sezóny

Čestné ceny: 
Francúzsky baran – Peter Blažek, 
Francúzsky baran strakáč – František 
Jakubčík, Nemecký obrovitý strakáč 
– Ján Kocák, Viedenský divosfarbený 
– Tibor Koník, Viedenský čierny – 
Ľubomír Pecha, Český černopesíkatý 
– Ján Hubáček, Ohnivák – MVDr. Miloš 
Čobrda, Rex modrý – Jaroslav Kolaja. 

Ceny mladých chovateľov:
pohár OV SZCH Senica – Viedenský 
biely: Samuel Šmida, Meklenburský 
strakáč čierny: Eliška Drozdová, 
Castorex – Juraj Dado. 

VYHODNOTENIE
CHOVATEĽOV HYDINY

Pohár primátora mesta Gbely
Vlaška: Gabriel Pavka

Čestné ceny:
Australorpka čierna – Dávid Pavka, 
Amrox – Gabriel Pavka, Plymutka biela – 
Ľubomír Jánoš, Vlaška – Gabriel Pavka, 
Oravka čierna – Dominik Zúbor, Indická 
bojovníčka – Jozef Budovič, Wyandotka 

zdr. – Jaroslav Kolaja, Wyandotka zdr. 
– Jozef Budovič, Hempšírka zdr. – Ivan 
Matula, Hempšírka zdr. Ľubomír Jánoš.       

Ceny mladých chovateľov:
Orpingtonka – Eliška Drozdová, Hus 
nemecká nosná – Samuel Juračka.  
 

VYHODNOTENIE
CHOVATEĽOV HOLUBOV

Pohár primátora mesta Gbely
Moravský pštros  červený – Mgr. Peter 
Konc

V dňoch 29. – 30. 9.2018 gbelskí chovatelia usporiadali 21. oblastnú výstavu 
králikov a 28. miestnu hydiny  holubov.

Na záver boli vyhodnotení chovatelia, ktorí si prevzali pekné ceny. Po slávnostnom vyhodnotení a ukončení výstavy všetkým 
poďakoval a výstavu kladne ocenil predseda OV SZCH Senica Juraj Cintula. Taktiež svoje poďakovanie a pozvánku na budúci 
rok k 22. výstave predniesol Ľubomír Pfeffer. 

Čestné ceny:
Moravský pštros modrý – Ľubomír 
Pfeffer, Benešovský biely – František 
Knotek, King – Dávid Pavka, Šmal. 
farebnohlávok – Milan Miča, Brnenský 
hrvoliak – Juraj Cintula, Český stavák 
– Katarína Krčková, Nemecký výstavný 
holub – Jozef Chocholáček.

Ceny mladých chovateľov:
Kapucín – Vaneska Osuská, Český 
stavák – Ľuboš Krček

Ivan Matula

Zľava: G.Pavka, P.Konc, I.Burský

Výstavný výbor pred dvadsiatimi rokmi (1998) Výstavný výbor - rok 2018
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šťastní? Je to to, čo hľadáme? Máme 
veľa, ale stále nám niečo chýba... niečo v 
našom vnútri, môžeme to nazvať dušou, 
srdcom... je na každom z vás. 
Slnko sa nám lenivo gúľa po oblohe, voda, 
ktorá nám bola osviežením v horúcich 
dňoch, sa stáva len oddychom pre rybárov. 
Príroda je v rúchu jesene. A ako by sme 
mohli využiť tento „spomalený čas“ pre 
nás?  Máme veľa možností, počujeme 
volanie prírody, sú to hory, prechádzky 
lesom... Stávajú sa z nás spomínaní 
rybári, ktorí sa nadchýnajú nad tou 
krásou, veľkoleposťou, dokonalosťou. 
Pozorujeme svet okolo seba, vnímame 
stopy, ktoré tu na každom kroku zanechal 
ON, Stvoriteľ. Ale určite do myšlienok 
každého jedného z nás sa vtiera ten 
„turista“. A my mrháme čas... Niekedy 
si to uvedomíme skôr, inokedy menej, 
alebo vôbec. A je šťastie to „hromadenie 
peňazí“? Chápem, viem, ako to dnes 
funguje, banky, plyn, elektrina... nikto sa 
nepýta „Máš?“ Len zaznie pokyn DAJ!...
Myšlienky typu ešte toto, a skúsim toto 
a toto risknem, ešte toto musí dorobiť 
...  a život nám prepláva medzi rukami. 
Skúsme, aspoň troška skúsme sa 
brániť pred týmito myšlienkami. Tak ako 
príroda pracuje a odpočíva, náš čas je 
podobný. Oddychujme. Náš čas oddychu 
nás vyzýva ešte k niečomu... človek 
regeneruje nielen v tichu, osamote, 
ale aj so svojimi priateľmi. Nájdime si 

Na zamyslenie
 Jeseň sa nám pomaly, ale isto 
blíži a ako sa spomaľuje chod prírody aj 
my – teda možno nie všetci cítime, ako 
aj nám tá výkonnosť klesá... pomaly sa 
pripravujeme na jeseň, zimu... a možno 
práve toto je ten čas, aby sme sa na malú 
chvíľku zastavili, zamysleli, a možno 
zmenili... a že sa to nedá? Máte pravdu! 
Ak nechceme, tak sa to nedá, ale každý 
nový deň nám dáva novú príležitosť, 
možnosť, byť lepší, zmeniť seba, svoje 
okolie, svet... či už len obyčajným 
úsmevom, ktorý nás nič nestojí, alebo 
drobným malým skutkom... 
Iste väčšina z vás pozná príbeh o 
rybárovi, ktorý sa vrátil z lovu, sadol si 
na breh mora a pozeral len tak, ticho do 
diaľky. Vtom ho oslovil turista: „Prečo 
si nevezmeš pôžičku?“  „Mohol by si 
si kúpiť motor, veľký čln a tvoj denný 
úlovok by bol dvakrát väčší. To by ti 
prinieslo viacej peňazí, chodil by si 
častejšie na lov, neskôr by si si dovolil aj 
pomocníka. Potom by nasledovali ďalšie 
člny, posádka, sádky na trhu, rybárska 
reštaurácia, továreň na spracovanie 
rýb...!“ hovoril turista nadšene a 
presvedčivo.  „ A potom?“ prerušil ho 
starý rybár... „Potom? Nebudeš musieť 
robiť, budeš celý deň sedieť šťastný a 
meditovať pri mori.“ „ To robím aj teraz, 
len ty si ma vyrušil“ odpovedal rybár. 
A presne takto nejako to žiaľ, v dnešnej 
dobe funguje. Ale sme potom naozaj 

na nich čas... Na mesiac zaletíme, ale 
suseda nepoznáme. Venujme sa aj 
nim, zastavme sa, zamyslime sa... Ak si 
nenájdeme chvíľu na seba, na priateľov, 
na rodinu, nájdeme si čas na NEHO? 
ON je tu pre nás stále, vždy nás počúva, 
pomáha,  obraciame sa k NEMU veľa 
krát  - denne s prosbami, túžbami, ale 
aj smútkami... Dokonca aj mnohí, ktorí 
ho celý život nepoznali, v stave, keď už 
nevedia kam, ako, vždy vyslovia to „Pane 
Bože, prosím, pomôž mi...“ skúsme MU  
to nejako vrátiť! 
Malý princ sa v Exupéryho knihe staral 
o svoju ružu, bola len jedna a bola 
jeho. Všetok svoj čas venoval  jej, bola 
preňho jedinečná, bola mu drahá. Ak 
chceme, aby nám naše „ruže“ boli drahé, 
nešetrime časom, ktorí im venujeme. 
Ak skutočne chceme, ten čas sa vždy 
nájde... Ak prosíme Boha o trpezlivosť, 
on nám nezošle trpezlivosť, nie je poštár. 
Naučí nás trpezlivosti. Ak HO budeme 
prosiť o čas, nepredĺži deň, vnukne nám 
myšlienky, ako to urobiť, aby sme mohli 
byť viacej s rodinou, blízkymi ... Skúsme 
ho poprosiť práve o to, čo potrebujeme 
a ... vďaka NEMU sa nám to podarí... 
Každý deň máme šancu začať znova... 
a znova.

Skúsme žiť skutočný život, život, ktorý 
má hodnoty – skutočné hodnoty, nie 
pozlátka ... zastavme sa... zamyslime 
sa...

Čitateľ mesačníka Gbelan

V Gbeloch sa opäť po roku – začiatkom 
októbra - konala súťažná prehliadka 
ľudových hudieb, speváckych skupín a 
sólistov spevákov a inštrumentalistov 
okresov Senica a Skalica, tentokrát pod 
názvom Prez ty Gbely.

Poslaním tejto súťaže je objavovať nové 
spevácke a muzikantské talenty v oblasti 
sólovej interpretácie ľudovej hudby, 
oboznamovať verejnosť s umeleckými 

Folklórna súťaž v Gbeloch

 Zachovanie folklórnych tradícií 
je veľmi záslužná činnosť a Záhorské 
osvetové stredisko Senica v spolupráci 
s mestom Gbely aktivizuje vedúcich a 
členov hudobných zložiek folklórnych 
kolektívov (folklórnych súborov a 
skupín) k samostatným výstupom, k 
vyhľadávaniu, spracúvaniu a interpretácii 
hudobno-folklórneho materiálu a tým sa 
snaží o zachovanie folklóru v našom 
regióne.

hodnotami pôvodného i v rôznych 
štylizačných stupňoch spracovaného 
hudobno-folklórneho materiálu - 
podporiť existenciu a činnosť hudobných 
kolektívov a sólistov interpretujúcich 
ľudovú hudbu.

Na kvalitu, autentickosť i na samotný 
prejav dohliada odborná porota, ktorá 
hodnotí i úroveň interpretácie pôvodného, 
resp. upraveného hudobného materiálu, 
vystihnutie regionálneho, resp. lokálneho 
charakteru či výber a dramaturgiu 
repertoáru.
Medzi účinkujúcimi bola aj spevácka 
zložka Folklórnej skupiny Gbelan. Za 
účinkovanie dostali Diplom a strieborné 
pásmo. Skupina síce nepostúpila na 
krajskú súťaž, avšak tradičnými piesňami 
zo zborníka Janka Blaha zaspievali 
niektoré – takmer už zabudnuté – piesne 
z Gbelov.

Ďakujeme za ich účasť a Záhorskému 
osvetovému stredisku v Senici za 
spoluorganizovanie prehliadky v Dome 
kultúry Gbely.

Mgr. Slavomír Brutovský
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V skratke zo školy

Pri jesennom zbere papiera v 
základnej škole sme spoločne 
vyzbierali 30.002 kg papiera. 

Ďakujeme všetkým za aktívnu účasť.

    Tak sa dá určite nazvať tohtoročná 
Záhorácka hasičská liga v podaní žien z 
Gbelov. Do poslednej súťaže, ktorá bola 
v Plaveckom Štvrtku 22.9., sa v tabuľke 
držali spolu s Kútmi na prvom mieste. 
Rozhodovalo sa teda na poslednej súťaži, 
ktorú v ťažkých veterných podmienkach 
zvládli lepšie ženy z Gbelov a s časom 
26,57 s. obsadili prvé miesto. To im 
zaistilo víťazstvo v ZHL pre rok 2018 a 
postup na Slovenský Superpohár, ktorý 
sa koná v Čadci k čomu im srdečne 

Biela pastelka v škole-dobrovoľná 
zbierka pre Úniu nevidiacich 

Slovenska spojená s hrami, ktoré 
žiakom priblížili ťažkosti nevidiacich.

Deviataci predstavili históriu mesta

Úspešná sezóna
gratulujem. Muži sa na poslednej súťaži 
umiestnili na 5.mieste a v celkovom 
hodnotení na 8. mieste. Slávnostný 
Galavečer, kde bolo vyhodnotenie ZHL 
a odovzdanie ocenení pre najlepšie 
družstva sa uskutočnilo v Dome kultúry 
v Závode. Do ďalších súťaži všetkým 
želám veľa úspechu bez zranenia a 
hlavne veľa strávených chvíľ v dobrom 
kolektíve. 

Ing. Boris Mikuš

     Prvým októbrovým týždňom otvorila 
svoje brány šachová sezóna vo svojom 
novom ročníku 2018/2019. Jednotlivé 
súťaže družstiev na úvod začali 3. ligou, 
kde domáci naftári privítali družstvo z 
Hlohovca a vykročili víťazne. O týždeň 
bolo na programe domáce dvojkolo 2. 
ligy s družstvami z Bratislavy. Najskôr v 
prvom kole si zmerali sily so Slovanom 
„E“ a zrodil sa nerozhodný výsledok. Na 
ďalší deň to bolo zápolenie so Slovanom 
„D“ a vybojovaná tesná výhra. Úvodné 
kolá doplnila súťaž 4. ligy, ktorá sa 
križovala s 2. ligou. V tomto prípade 
Gbelania cestovali do piešťanských 

Gbelania na 64 poliach
kúpeľov a treba podotknúť, že sa v nich 
poriadne vykúpali.

Výsledky družstiev: 
2. liga:
1.kolo Gbely–Slovan Bratislava „E“; 4:4
2.kolo Gbely–Slovan Bratislava „D“;
   4,5 : 3,5.
3. liga:
1. kolo Gbely „B“ – Hlohovec; 5,5 : 2,5.
4. liga:
1.kolo Piešťany „B“ – Gbely „C“; 4,5:0,5
 

Zdroj:www.chess.sk
RNDr. Peter Brunovský, PhD.
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KOVOŠROT VAŠIN, s.r.o.
(Gbely – objekt tehelne)

- Výkup kovového odpadu a farebných kovov
- Výkup a zber autovrakov, doklad o likvidácii

K dispozícii nájazdová váha (40t)
Otvorené: UT–PI:10.00-16.00 SO:9.00-12.00

Výkup papiera (časopisy a noviny)
na prevádzke Čáry

0908 / 147888     0903 / 404138

TVORBA WEBSTRÁNOK
Ondrej Chocholáček 

0915 / 613 610  www.webon.sk

ŠENIGLA
NÁBYTOK NA MIERU

NÁVRH – VÝROBA – MONTÁŽ

www.nabytoksenigla.sk 
- Kuchynské zostavy, obývacie, 
spálňové zostavy, kúpeľňový a 

kancelársky nábytok, detské izby, 
šatníky, vstavané skrine.

KONTAKT: 0904 / 910 042

KOZMETICKÝ SALÓN 
FEMINA

Jana Švrčková, Naftárska 944 
ponúka:

kompletné kozmetické služby
JANSSEN Cosmetics ošetrenie 

pleti-
laser LASOCAR

Kontakt: 0904 / 572 184

PREDÁM 4-IZBOVÝ BYT 
na ulici Záhumenice
0903 / 965 409

KAMEROVÉ SYSTÉMY, 
ALARMY 

0903 / 486 477 
www.comptelplus.sk

PREDAJ A SERVIS PC 
REG. POKLADNICE,

TVORBA WEBSTRÁNOK
0903/486477   www.comptel.sk

OČNÁ OPTIKA
FREE-OPTIK 

Chcete výborne vidieť
aj dobré ceny?  

20% zľava na rám. 
Petroveská 207, Gbely  

Info@freeoptik.eu
Kontakt: 0902 / 357 067

MIROVE TORTY A 
ZÁKUSKY

Domáca rodinná cukrárenská výroba
Miroslav Horinka

Torty a zákusky na rôznu príležitosť 
i všedný deň. 

Dovoz do Gbelov podľa dohody.
Tel: 0915 749 758

www.mirovetorty.sk
mail: miroslavhorinka@gmail.com

TEPOVANIE:
- automobilov
- sedačiek, kobercov...
Alžbeta Vlková, 0917 570 032

MASÁŽE
MARIANA VILČEKOVÁ

Info: 0905 / 896906

-----------------------------------
ŽALÚZIE, ROLETY,  SIEŤKY          

MONTÁŽ a OPRAVY                     
0903 463 904

-----------------------------------

PREDÁM 4-IZBOVÝ BYT 
S GARÁŽOU

na ulici Záhumenice
0911 / 275 989

realitný maklér
Andrej Horinka
Realitné služby na 

profesionálnej úrovni,
garantujeme kompletný realitný 

servis.
Ak potrebujete predať alebo 

kúpiť nehnuteľnosť, kontaktujte 
ma na tel. 0904/833728

PREDÁM VINOHRAD 
aj s chatou v záhradkárskej osade 

v Gbeloch. Cena dohodou.
0903 / 567 561
0918 / 334 817

22

JEDNOU 
VETOU

Znenie tajničky z minulého čísla:
Na hody zahrá dychová hudba Moravanka. 

Vyžrebovaný výherca: Denisa Víšková

Prvú decembrovú nedeľu sa bude v Gbeloch konať 
ďalší ročník predajnej výstavy zákuskov pod názvom

Sladká ňedzela na Záhorí.

Podľa evidencie rodinných domov 
sme zistili, že v meste Gbely je 
143 neobývaných domov. Z tohto 
dôvodu ponúkame vlastníkom, 
ktorí chcú neobývaný rodinný dom 
ponúknuť na predaj, možnosť 
bezplatnej inzercie v mesačníku 
Gbelan. Rozsah bezplatnej inzercie 
je nasledovný:
Predáva sa rodinný dom na ul. 
............. súpisné číslo ............. 
Info na telefónnom čísle: ............

Je na predaj rodinný dom s 
dvoma 3-izbovými bytmi na ulici 
Mirka Nešpora. Každý z nich má 

samostatný vchod
a výmeru 110m2.

Kontakt: 0907 / 782 620

BEZPLATNÁ 
INZERCIA

– predaj



Gbelan 23

SPOLOČENSKÁ KRONIKA

NARODENÉ DETI:
x

MANŽELSTVÁ:
Peter Šebesta – Alica Šedivá

Radim Bolebruch – Zuzana Siráňová

OPUSTILI NÁS:
Jozefa Čárska (92 rokov), Janka Dermeková (57 rokov)

Štefan Karas (55 rokov), Jaroslav Rúsek (74 rokov)

JUBILANTI - OKTÓBER 2018:
Anna Bojkovská, Marie Lukáčová, Dušan Rozboril,

Mária Smolinská, Mária Summerová, Olinka Šmidová
Eduard Šteflík, Stanislav Uhrinec, Soňa Válková,

Vladimír Šmida, Štefan Sokol, Ján Nemec

 Miestny spolok SČK 
v Gbeloch zorganizoval dňa 
8.10.2018 hromadný odber 
krvi v HTO Skalica. 

Odberu sa zúčastnilo 22 
bezpríspevkových darcov 
krvi. Všetkým patrí veľká 
vďaka za to, že pomáhajú. 

Ďalší organizovaný hromadný 
odber krvi sa bude konať 
21.01.2019 v HTO Skalica.

Peter Pecha
Miestny spolok SČK Gbely

Darcovia krvi

Mesačník Gbelan - mestské noviny zo života mesta. Zadarmo. Vydáva Správa mestského majetku Gbely, spol. s r.o., Naftárska 
2104/2, Gbely, IČO 36268399, e-mail: kultura@gbely.sk  č.tel/fax.: 034/6621764.  EV 3113/09. ISSN 1338-9947. Zodpovedný 
redaktor: Mgr. Slavomír Brutovský. Vydavateľ nezodpovedá za štylistické a pravopisné chyby autorov článkov. Jazyková úprava: 
neprešlo jazykovou úpravou. Vydavateľ si vyhradzuje právo články upraviť, krátiť a neuverejniť. Názor vydavateľa sa nemusí 
zhodovať s názorom autora článku. Vydavateľ nezopovedá za obsah a informácie obsiahnuté v platenej reklame a inzercii. 
Anonymné príspevky neuverejňujeme, zaslané príspevky nevraciame. Adresa vydavateľa: Správa mestského majetku Gbely, spol. 
s r.o., Naftárska 2104/2, 90845, Gbely, Náklad 1820 ks, grafická úprava a fotografie na titulnej strane: Mgr. Slavomír Brutovský, 
tlač: Tlačiareň a knihviazačstvo Durlák. Uzávierka príspevkov je do 15. novembra 2018.



NAJKRAJŠIA FOTOGRAFIA GBELOV A OKOLIA

Matej Polák Boris Gaža

Ing. Gabriela Kováčová Ján Kohút Gabriel Kubina

Katarína Brunovská

Mgr. Ivan Horňák Branislav Šimek

V tomto čísle uverejňujeme niektoré zo zaslaných fotografií.
Na konci roka odmeníme troch vyžrebovaných výhercov,

ktorí nám počas roka fotografie posielali.
Podmienky súťaže: ak nám pošlete fotografiu, vyberieme snímky, ktoré

postupujú do žrebovania o vecnú cenu. Fotografie posielajte na
kultura@gbely.sk vo formáte JPG v čo najväčšom rozlíšení.



  18. november

  21. november

  1. november

  27. november

  10. november

  24.-25. november

Primátor mesta a vdp. farár vás pozývajú na 
Pamiatku zosnulých

vo štvrtok 1. novembra 2018 o 15.00 hodine pri Dome smútku.

Voľby do orgánov samosprávy obcí sa uskutočnia
v sobotu 10. novembra 2018 v čase od 7.00 - 22.00 hodiny.

Informácie, kde sú jednotlivé volebné okrsky,
dostal každý volič do schránky.

Stolnotenisový ligový turnaj:
18.11.2018 (nedeľa) o 10.00 hodine:  HbK Gbely - Propria Kúty

v telocvični ZUŠ Gbely. Info: 0903 / 476 537

Základná organizácia JDS Gbely pozýva svojich členov
na Katarínsku zábavu v stredu 21.novembra 2018 o 14.00 hodine

v DK Gbely. To tanca hrá Ján Bolebruch.
Pripravená je bohatá tombola.

Šachové zápasy ŠK Nafta Gbely
5. liga 24.11.2018 Gbely D - Skalica D (o 9.00 hodine)
3. liga 25.11.2018 Gbely B - Trnava C (o 10.00 hodine)

Vystúpenie žiakov ZUŠ Gbely - ľudový tanec
sa uskutoční v utorok 27. novembra 2018 o 17.00 hodine

v Dome kultúry Gbely. Vstupné ľubovoľné.
Viac informácií: 034 / 6621 465

pa m i at ka
z o sn ulýc h

v oľ by 
d o  or g á no v  s a m o sp r áv y

s tol n ý  t en i s

kata r í n ska
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š a c ho v é  zá pas y
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PRIPRAVUJEME

NAJBLIŽŠIE PODUJATIA




